
De fractie heeft de volgende vragen:

Geachte voorzitter,

De PvdA-fractie heeft kennisgenomen van raadsmededeling 62-2020 Concept Position Paper Sterke 
Steden. De PvdA-fractie heeft naar aanleiding hiervan de volgende vragen: 

1.      Hoe wordt het samenwerkend verband tussen de West-Brabantse steden gesmeed en 
onderhouden? Staan de neuzen in dezelfde richting?

2.      Is Breda qua richting van ontwikkeling niet meer gericht op eigen koers en richting Midden- en 
Oost-Brabant?

3.      Hoe is de staat van samenwerking met Bergen op Zoom?

4.      Hoe gaat de samenwerking van sterke steden blijvend geïnspireerd en verankerd blijven in een 
duidelijk actieplan wat wordt nageleefd?

5.      Is het belang niet vooral en mede gericht op samenwerking van steden in zuidwestelijk 
Brabant? Hoe verbinden wij dit op een natuurlijk positieve wijze?

6.      De position paper heeft een regionale ruimtelijke economische opgave. Ligt de nadruk behalve 
op ruimtelijke verdelingsvraagstukken ook voldoende op economische visie? Zou daarin ook niet 
betrokken dienen te worden: sociale en culturele dimensies? (I.v.m. tweedeling en toenemende 
spanningen in de samenleving)?

7.      Is het maatschappelijk draagvlak voldoende verankerd? Bent u het met ons eens, dat vooral 
draagvlak dient te worden gevonden bij partners in onderwijs, economische en maatschappelijke 
organisaties en bij burgers? (bijvoorbeeld intensief samenwerkende partners techniek, zorg en 
logistiek)?

8.      Van SER en VNO/NCW vernemen wij dat zij in het vervolg met alle betrokken wethouders van 
sterke steden in een bespreking tegelijk aansturing en ontmoeting willen vinden en niet langer 
individueel. Vindt u dat een goede ontwikkeling waar wij voldoende op ingesteld zijn?

9.      Betrekt u in de position paper de Midsize Brabant-verkenning van de toekomst voor Brabantse 
middelgrote steden? Op welke wijze?

10.  Betrekt u ook de regioscan van de Rabobank West-Brabant Zuid, die recent is gepresenteerd? 
Op welke wijze?

11.  Staat u voor een goede samenwerking met Bergen op Zoom en andere steden in zuidwestelijk 
Brabant? Hoe gaat u hier, vooral vanuit historisch perspectief, op de langere termijn op inzetten en 
investeren? (Het belang van goede vrienden dichtbij in de buurt)?

12.  Hoe brengen wij deze ruimtelijke economische paper naar een hoger plan, waarin wij komen tot 
een dynamische focus op de toekomst? Roosendaal als een van de sterke steden op weg naar 2040?



13.  Bent u het met ons eens, dat een dergelijk visiedocument dient te worden vormgegeven “van 
buiten naar binnen” en ”van onder naar boven”? Vormgegeven door de ondernemers, burgers, 
maatschappelijke organisaties? Met randvoorwaarden vanuit de overheid, maar met inhoud en focus 
vanuit het economisch-, onderwijs- en maatschappelijk veld? (focusgroepen, panels en 
deskundigen)?

14.  Wordt hierbij rekening gehouden met een nieuwe aanpak? Talentenontwikkeling, creativiteit en 
dynamiek vanuit jongere generaties. K.I., ICT-technologische ontwikkelingen, data? Rekening houden 
met krimp en vergrijzing? Met verduurzaming, circulair en digitaal meebewegend?

Sterke steden gebaseerd op echte samenwerking, integere krachtenverdeling voor het algemene 
doel, vanuit een gezamenlijk gedragen actieplan? Missie gedreven met een visie voor ogen?

15.  Bent u bereid daarbij o.a. verder samen te werken met “Samen stadje sterker?” en met 
maatschappelijke partners als ROC/Curio, Bravis, Rabobank e.a.?

16.  Bent u met ons eens, dat om tot een dynamisch, goed verankerde visie te komen op weg naar 
2040, met een duidelijke missie, plan van aanpak en actieplan het belangrijk is dit te laten begeleiden 
door een bureau als bijvoorbeeld “BeBright“ te Utrecht of een ander extern bureau met statuur, die 
deze missionaire weg van onderop met stakeholders kan begeleiden?

17.  Hoe gaan we deze paper tot een goede toekomst brengen, gedragen en verankerd door en met 
onze stakeholders, burgers en partners, zodat we met een duidelijk visie voor ogen tot een prachtige 
samenwerking en uitvoering daarvan kunnen komen?

Dank voor de beantwoording van deze vragen, zodat het debat hierover goed kan plaatsvinden in de 
commissie

Namens de PvdA-fractie,

Paul Klaver

Namens de fractie van PvdA,

Paul Klaver

Wij beantwoorden de vraag als volgt:

1.     Hoe wordt het samenwerkend verband tussen de West-Brabantse steden gesmeed en 
onderhouden? Staan de neuzen in dezelfde richting?

Samenwerking verloopt via een bestuurlijke kopgroep Sterke Steden, waar zowel RWB als provincie 
bij zijn aangesloten. Tevens is er een ambtelijke projectgroep die de voorbereidingen verzorgt.

2.     Is Breda qua richting van ontwikkeling niet meer gericht op eigen koers en richting Midden- en 
Oost-Brabant?

Breda neemt deel binnen de opdracht Sterke Steden en heeft daarnaast ook het vizier gericht op 
Tilburg als Stedelijke regio in het kader van de Verstedelijkingsstrategie Brabant.

3.     Hoe is de staat van samenwerking met Bergen op Zoom?

Deze samenwerking verloopt goed.

4.     Hoe gaat de samenwerking van sterke steden blijvend geïnspireerd en verankerd blijven in een 
duidelijk actieplan wat wordt nageleefd?



De verdere uitwerking blijft verlopen via de bestuurlijke kopgroep. De gehele opdracht blijft ook 
onderdeel van de Samenwerkingsagenda RWB-GS provincie Brabant.

5.     Is het belang niet vooral en mede gericht op samenwerking van steden in zuidwestelijk Brabant? 
Hoe verbinden wij dit op een natuurlijk positieve wijze?

Voor de Westflank van de regio W-Brabant wordt momenteel een opdracht uitgerold inzake een 
Ontwikkelplan sub-regio West-Brabant-West (WBW). Hier wordt juist met de gemeenten een opdracht  
opgepakt om de Rsd-BoZ en omliggende gemeenten beter te positioneren en profileren binnen de 
regio W-Brabant. Zowel het Ontwikkelplan en bijbehorende Uitvoeringsagenda wordt direct 
ondersteunt door de provincie Brabant en de RWB.

6.     De position paper heeft een regionale ruimtelijke economische opgave. Ligt de nadruk behalve 
op ruimtelijke verdelingsvraagstukken ook voldoende op economische visie? Zou daarin ook niet 
betrokken dienen te worden: sociale en culturele dimensies? (I.v.m. tweedeling en toenemende 
spanningen in de samenleving)?

Belangrijk is dat de nadruk komt te liggen op de economisch ruimtelijke accenten van de steden, 
waaronder het voorzieningenniveau en bereikbaarheid. De meer sociaal maatschappelijk afgeleide 
effecten richten zich op de accenten binnen de sub-regio op het gebied van het aanwezige 
zorgprofiel, arbeidsparticipatie/arbeidsmigranten, welzijn en sociale aspecten. Onderdelen die mede 
de 2 hoofdthema’s qua ambities, focus en kansen ondersteunen.

7.     Is het maatschappelijk draagvlak voldoende verankerd? Bent u het met ons eens, dat vooral 
draagvlak dient te worden gevonden bij partners in onderwijs, economische en maatschappelijke 
organisaties en bij burgers? (bijvoorbeeld intensief samenwerkende partners techniek, zorg en 
logistiek)?

De verankering van het maatschappelijk draagvlak wordt onder meer gesondeerd met de partners die  
binnen de verschillende thema’s actief zijn. Zie ook antwoord vraag 6.

8.     Van SER en VNO/NCW vernemen wij dat zij in het vervolg met alle betrokken wethouders van 
sterke steden in een bespreking tegelijk aansturing en ontmoeting willen vinden en niet langer 
individueel. Vindt u dat een goede ontwikkeling waar wij voldoende op ingesteld zijn?

Roosendaal is doordrongen van het feit dat de economische, ruimtelijke en maatschappelijke 
opgaves in samenwerking met andere overheden en partijen moet worden opgepakt.

9.     Betrekt u in de position paper de Midsize Brabant-verkenning van de toekomst voor Brabantse 
middelgrote steden? Op welke wijze?

Zowel Rsd en BoZ maken onderdeel uit van de Midsize gemeenten in Brabant. De onderwerpen, 
opgaves en agenda’s worden hier dan ook vanzelfsprekend op afgestemd.

10. Betrekt u ook de regioscan van de Rabobank West-Brabant Zuid, die recent is gepresenteerd? Op 
welke wijze?

Er liggen een behoorlijk aantal recente rapporten over de (sub-)regio. Naast de scan van Tordoir, 
wordt ook de regioscan gebruikt in relatie tot vele andere trend- en ontwikkelingsonderzoeken van 
onze regio en steden.

11. Staat u voor een goede samenwerking met Bergen op Zoom en andere steden in zuidwestelijk 
Brabant? Hoe gaat u hier, vooral vanuit historisch perspectief, op de langere termijn op inzetten en 
investeren? (Het belang van goede vrienden dichtbij in de buurt)?



Het belang van een goede samenwerking staat voorop en is evident in de sub-regionale opgaves die 
voor ons liggen, zoals onder meer Sterke steden en het Ontwikkelplan WBW.

12. Hoe brengen wij deze ruimtelijke economische paper naar een hoger plan, waarin wij komen tot 
een dynamische focus op de toekomst? Roosendaal als een van de sterke steden op weg naar 2040?

Binnen Roosendaal vindt continu een onderlinge en inhoudelijke beleidsafstemming plaats tussen de 
ontwikkelingen binnen de Omgevingsvisie, mede als basis voor verdere toekomstverkenning van 
Roosendaal en bijvoorbeeld de ontwikkelingen Sterke steden en de sub-regionale ontwikkelingen 
WBW.

13. Bent u het met ons eens, dat een dergelijk visiedocument dient te worden vormgegeven “van 
buiten naar binnen” en ”van onder naar boven”? Vormgegeven door de ondernemers, burgers, 
maatschappelijke organisaties? Met randvoorwaarden vanuit de overheid, maar met inhoud en focus 
vanuit het economisch-, onderwijs- en maatschappelijk veld? (focusgroepen, panels en 
deskundigen)?

Visiedocumenten ontstaan vanuit verschillende bewegingen op verschillende schaalniveaus. Juist de 
mix van inbreng, participatie en betrokkenheid van triple helix partijen en burgers is hierbij van belang  
om niet alleen de juiste koers te bepalen, maar hiervoor ook draagvlak te organiseren.

14. Wordt hierbij rekening gehouden met een nieuwe aanpak? Talentenontwikkeling, creativiteit en 
dynamiek vanuit jongere generaties. K.I., ICT-technologische ontwikkelingen, data? Rekening houden 
met krimp en vergrijzing? Met verduurzaming, circulair en digitaal meebewegend?

Juist de actuele trends en ontwikkelingen worden betrokken bij visievorming en een adequate 
toekomstverkenning en koersbepaling.

Sterke steden gebaseerd op echte samenwerking, integere krachtenverdeling voor het algemene 
doel, vanuit een gezamenlijk gedragen actieplan? Missie gedreven met een visie voor ogen?

De opgave Sterke Steden zet juist in op het realiseren van een sterke backbone van de regio W-
Brabant. Waar de kracht van de afzonderlijke steden wordt benut en de complementariteit optimaal 
wordt uit genut. Met extra inzet op het bijbehorend kwaliteitsniveau van de noodzakelijke 
voorzieningen en bereikbaarheid van deze steden-as in de regio en daarbuiten.

15. Bent u bereid daarbij o.a. verder samen te werken met “Samen stadje sterker?” en met 
maatschappelijke partners als ROC/Curio, Bravis, Rabobank e.a.?

Zoals gezegd is het noodzakelijk dat er in triple helix verband moet worden samengewerkt om 
bepaalde opgaves te realiseren en doelstellingen te behalen. Dat betekent dat partners op 
verschillende schaalniveaus moeten worden betrokken en participeren.

16. Bent u met ons eens, dat om tot een dynamisch, goed verankerde visie te komen op weg naar 
2040, met een duidelijke missie, plan van aanpak en actieplan het belangrijk is dit te laten begeleiden 
door een bureau als bijvoorbeeld “BeBright“ te Utrecht of een ander extern bureau met statuur, die 
deze missionaire weg van onderop met stakeholders kan begeleiden?

In de verschillende (sub-)regionale studies en opgaves hebben we ons al laten bijstaan door 
verschillende bureaus. Dit is wederom gebeurd voor onder meer de opgave Sterke Steden en de sub-
regionale opgave WBW, waar Roosendaal een prominente rol in speelt.. 

17. Hoe gaan we deze paper tot een goede toekomst brengen, gedragen en verankerd door en met 
onze stakeholders, burgers en partners, zodat we met een duidelijk visie voor ogen tot een prachtige 
samenwerking en uitvoering daarvan kunnen komen?

Alle omstandigheden zijn aanwezig om de positionpaper Sterke Steden en de WBW-ontwikkelingen 
met een helder toekomstig ontwikkelings- en kansenperspectief tot uitvoering te brengen. Onze 
ervaringen met de Omgevingsvisie en het gevoerde participatietraject, komt hier zeker bij van pas. 



Zodoende worden de dossiers interactief met elkaar verbonden en afgestemd waardoor de 
samenhang zorgt voor verder draagvlak en verankering.

Met vriendelijke groet,

Namens het college van burgemeester en wethouders,

Wethouder dr. A.A.B. (Toine) Theunis


